
 

 

 

Program zasedání: 

1. Úvod, přivítání  

2. Schválení zápisu z minulého zasedání VV ČOV  

a) Potvrzení hlasování per rollam (výprava na EYOF Maribor 2023, kandidát do KS MOV) 

3. Zpráva předsedy ČOV (J. Kejval)  

a) Aktuální informace), schválení směrnice o účasti státních představitelů na OH 

b) Kulatý stůl k zákonu o sportu 

c) ANOC Beach Games Bali 2023 

4. ODM 2024, 2025 (F. Šuman) 

5. Sportovní akce (M. Doktor) 

a) EH Krakov 2023 – hodnocení akce 

b) EYOF Maribor 2023 – hodnocení akce 

c) YOG Gangwon – stav příprav 

d) OH Paříž 2024 – stav příprav 

6. Ekonomika ČOV (L. Varhaník) 

 a) aktuální informace 

7. Mezinárodní aktivity (R. Kumpošt) 

a) Projekt Sportovní diplomacie 

b) EWoS – Aktivní září/Aktivní Česko 

c) Projekt GAMES (Komise rovných příležitostí ČOV) 

8. Projekty 

a) SOV (M. Hnilička) 

b) TOB 2023 – vyhodnocení (P. Graclík) 

c) OF u jezera Most – stav příprav (L. Varhaník) 

9. Plán akcí na další období (P. Graclík) 

10. Různé  

 

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ VV ČOV Číslo/datum: 5 / 11. 09. 2023 

Místo: 
Česká národní banka 
Na Příkopě 28, 115 03 Praha 1 

Přítomni: 

J. Kejval, Z. Haník, M. Hnilička, R. Kumpošt, F. Šuman, L. Varhaník 

J. Bloudek, P. Hulinský, M. Ježdík, N. Kučerová, H. Moučková, K. Neumannová, O. Plachá, J. 

Pollert, P. Ryška, Š. Strachová, Z. Sýkora, G. Waage   

Omluveni: M. Bohman, P. Fousek, A. Kliment, O. Svojanovský, M. Pakosta 

Hosté: 
I. Burgrová, N. Černá, M. Doktor, P. Graclík, A. Károlyi, A. Kindová, J. Létal, M. Popelová, B. 
Žehanová  

Zapsala: N. Černá 

Ověřil: J. Kejval 



 

 
 

1. ÚVOD, PŘIVÍTÁNÍ 
J. Kejval zahájil zasedání, přivítal přítomné členy VV ČOV a hosty. 
 
 

2. SCHVÁLENÍ ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ VV ČOV 
P. Graclík projednal zápis ze zasedání VV ČOV 14. 6. 2023.  

U2/1/11-09-2023 VV ČOV potvrdilo své hlasování per rollam, že schvaluje předloženou nominaci české 

výpravy na EYOF Maribor 2023. 

U2/2/11-09-2023 VV ČOV potvrdilo své hlasování per rollam, že schvaluje kandidáta Simonu Kubovou 

do Komise sportovců MOV. 

 

3. ZPRÁVA PŘEDSEDY ČOV 
J. Kejval informoval zejména o dění a činnosti ČOV od minulého zasedání VV ČOV: 

• Kulatý stůl k věcnému záměru vzniku Zákona o sportu. 

Dne 7. 9. 2023 proběhlo v PSP ČR pracovní setkání zástupců poslanců, senátorů, členů vedení 

NSA, zástupců ministerstev a zástupců sportovního prostředí, vedené K. Haasem a skupinou 

poslanců K10.  

J. Kejval představil prezentaci k záměru Zákona o sportu, která je přílohou tohoto zápisu.  

Do konce září 2023 může sportovní prostředí zaslat připomínky k věcnému záměru zákona.  

V rámci diskuze se členové VV shodli, že klíčovým bodem je vznik samostatného ministerstva 

sportu.  

Diskuze se týkala zejména autonomie sportovních spolků v ČR a státního rozpočtu pro sport.  

J. Kejval se v této věci sejde s předsedou legislativní rady ČOV a dohodne se na postupu pro 

zaslání připomínek ze sportovního prostředí.  

 

Diskuze: M. Hnilička, J. Bloudek, A. Károlyi, P. Hulinský, L. Varhaník, J. Kejval, G. Waage, F. 

Šuman, O. Plachá, M. Ježdík, H. Moučková 

 

• Stanovy ČOV  

J. Kejval informoval o iniciativě některých olympijských svazů, které připravily návrh „úpravy“ 

platných Stanov ČOV, schválených v dubnu 2023 Plénem ČOV a v květnu 2023 MOV.  

J. Kejval se v rámci tohoto návrhu vyjádřil zejména k bodům týkajícím se změny v systému 

hlasování na Plénu ČOV s „vyšším“ vlivem svazů olympijských sportů a k pravomocem Etické 

komise.  

Olympijské svazy se na schůzce 4. 9. 2023 vyjádřily pro pokračování v přípravě úpravy Stanov 

s tím, že zejména postavení Etické komise bude přepracované. Jednáním s předsedou ČOV byl 

pověřen J. Hamza.  

J. Kejval navrhuje postoupit tento návrh Stanov ČOV k posouzení a vyjádření Legislativní radě 

ČOV. 

 

Diskuze: R. Kumpošt 



 

 

• Anonymní dopis ve věci „úpravy“ Stanov ČOV 

J. Kejval navrhuje kontaktovat soudní znalkyni, která posoudí obsah anonymu, zejména 

s přihlédnutím k anonymům, týkajících se ČOV v uplynulých letech. 

 

• Směrnice o účasti státních představitelů na OH 

Návrh směrnice dostali členové VV spolu s materiály. J. Kejval navrhuje VV její schválení.  

 

• Představení autora pro nástupovou kolekci 

J. Kejval informoval, že dnes byl veřejnosti představen autor nástupové kolekce J. Černý. 

  

• Působení M. Doktora v Radě ČT  

J. Kejval informoval, že M. Doktorovi skončil v červnu 2023 mandát v Radě ČT, kde hájil zájmy 

českého sportu v České televizi.  

J. Kejval navrhuje, aby VV nominoval M. Doktora do Rady ČT na další období. Volba proběhne 

v Senátu ČR.  

 

Diskuze: M. Doktor 

 

USNESENÍ 

U3/1/11-09-2023 VV ČOV schvaluje postoupení návrhu úpravy platných Stanov ČOV k posouzení a 

vyjádření Legislativní radě ČOV.  

U3/2/11-09-2023 VV ČOV pověřuje předsedu, aby kontaktoval, ve věci anonymu, soudní znalkyni.  

U3/3/11-09-2023 VV ČOV schvaluje novelu Směrnice o účasti státních představitelů na OH.   

U3/4/11-09-2023 VV ČOV schvaluje nominaci M. Doktora do Rady ČT v nadcházejících volbách. 

 

4. ODM 2024, 2025 
F. Šuman prezentoval informace o přípravách na nadcházející ODM.  

USNESENÍ 

U4/1/11-09-2023 VV ČOV bere na vědomí informace o přípravách ODM 2024 a 2025.  

 

5. SPORTOVNÍ AKCE 
M. Doktor prezentoval hodnocení akcí EH Krakov 2023 a EYOF Maribor 2023. EYOF se stal historicky 

nejúspěšnější akcí v počtu získaných medailí, ČR získala 5. místo v pořadí národů.  

Dále informoval o stavu příprav na YOG Gangwon (19. - 29.1. 2024) a OH Paříž 2024.  

Beach Games byly zrušeny 10 dnů před akcí. Finanční nároky jsme vznesli na ANOV.   

 

 



 

USNESENÍ 

U5/1/11-09-2023 VV ČOV bere na vědomí hodnocení M. Doktora o proběhlých akcích a informace o 

nadcházejících sportovních akcích. 

 

6. EKONOMIKA ČOV 
L. Varhaník informoval o čerpání rozpočtu ČOV 2023. Dále informoval, že stále není dořešen sociální 
program pro olympioniky (olympijská renta) a odměny pro biatlonistky a Z. Hejnovou. Příslib řešení 
máme, výzva vypsána není.  
M. Doktor otevřel otázku vyplácení odměn za medaile z olympijských her pro sportovce a členy 

doprovodu, které byly dříve vypláceny prostřednictvím ČOV, za poslední OH však přímo z MŠMT/NSA.  

Na žádost O. Šebka (NSA) ČOV zaslal návrh na ideální systém vyplácení odměn z pohledu sportovců a 

členů doprovodu – formou výzvy vypsané po OH, kterou by ČOV rozdělil.  

L. Varhaník upozorňuje, že musí být zahrnuto do požadavků, které vůči NSA ČOV pro rok 2024 bude 

předkládat.  

USNESENÍ 

U6/1/11-09-2023 VV ČOV bere na vědomí informace o ekonomice ČOV.  

 

7. MEZINÁRODNÍ AKTIVITY 
R. Kumpošt informoval o mezinárodních aktivitách v září a říjnu, např. o setkání zemí V4 na Slovensku.  

Informoval, že Maďarsko vstoupilo do oficiálního dialogu s MOV ohledně pořadatelství OH 2036.  

Dále R. Kumpošt informoval o přípravě Memoranda o spolupráci EXPO 2025, které proběhne v dubnu 

2025 v japonské Ósace.  

Projekt Sportovní diplomacie vstupuje do dalšího ročníku s 11 studenty. 

EWoS (Evropský týden sportu) startuje akcí na Žofíně 23. 9. v rámci Aktivního září, za kterým stojí 

iniciativa Aktivní Česko, jehož je ČOV součástí.  

 

J. Kejval informoval o situaci s mezinárodní boxerskou federací (IBA), která byla vyloučena z MOV. Pro 

udržení v programu OH vzniká nová mezinárodní federace World Boxing, do které vstupuje Česká 

boxerská asociace (ČBA). ČBA požádala o vystavení dopisu – potvrzení o uznání a členství ČBA v ČOV. 

 

I. Burgrová (předsedkyně Komise rovných příležitostí ve sportu ČOV) informovala o projektu GAMES 

(Guidance to achieve more equal leadership in sport). I. Burgrová představila 6 cílů tohoto projektu a 

navrhuje schválení záměru akčního plánu, který byl zaslán členům VV s materiály.  

 

Diskuze se týkala různého přístupu organizací a zemí k problematice rovného zastoupení pohlaví 

v organizacích – na jedné straně pevné kvóty, na druhé straně přirozená cesta spočívající v etickém 

závazku organizací.  

 

Diskuze: J. Kejval, O. Plachá, P. Ryška, R. Kumpošt, G. Waage, P. Hulinský, J. Bloudek, I. Burgrová 

 

USNESENÍ 

U7/1/11-09-2023 VV ČOV bere na vědomí informace o mezinárodních aktivitách.  

 



 

U7/2/11-09-2023 VV ČOV schvaluje záměr akčního plánu projektu GAMES, který předložila Komise 

rovných příležitostí ve sportu.  

 

U7/3/11-09-2023 VV ČOV bere na vědomí informaci o situaci ve světovém boxu a schvaluje 

vystavení potvrzení o uznání a členství ČBA v ČOV pro možnost uznání ze strany World Boxing. 

8. PROJEKTY 
M. Hnilička prezentoval hodnocení Republikového finále Olympijského víceboje, jehož 14. ročník 

proběhl 7. - 8. 9. 2023 v Brně.  

P. Graclík prezentoval hodnocení T-Mobile Olympijském běhu, který se konal 21. 6. 2023.  

L. Varhaník prezentoval informace o stavu příprav Olympijského festivalu Paříž 2024 u jezera Most.  

USNESENÍ 

U8/1/11-09-2023 VV ČOV bere na vědomí informace o Republikovém finále Olympijského víceboje.  

U8/2/11-09-2023 VV ČOV bere na vědomí informace o T-Mobile Olympijském běhu. 

U8/3/11-09-2023 VV ČOV bere na vědomí informace o Olympijském festivalu Paříž 2024 u jezera 

Most.  

9. PLÁN AKCÍ NA DALŠÍ OBDOBÍ 
P. Graclík informoval o plánovaných akcích – bylo zasláno spolu s materiály.  

Dále doplnil aktuální informaci o termínu podpisu přihlášky na OH a para OH Prezidentem ČR, který se 

bude konat na Pražském hradě dne 12. 10. 2023 v 15:00 hod.  

 

USNESENÍ 

U9/1/11-09-2023 VV ČOV bere na vědomí informace o plánovaných akcích ČOV. 

 

Následující zasedání VV ČOV se uskuteční v České národní bance (Na Příkopě 28, 115 03 Praha 1) dne  

30. 10. 2023 od 14:00.  

 

 

 

___________________________ 

Jiří Kejval, předseda 

 

 

 

____________________________ 

Petr Graclík, generální sekretář 



 

 

______________________ 

Naďa Černá, zapisovatelka 


